
 ΟΡΘΗ ΕΠΑΝΑΛΗΨΗ 
 

Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 18/2002 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 421/2002 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση απευθείας ανάθεσης προμήθειας 
προκατασκευασμένου χλοοτάπητα 
δημοτικού σταδίου Βέροιας. 

 
       Σήμερα 19 Αυγούστου του έτους 2002 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 14-8-2002 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33 μελών βρέθηκαν παρόντα 21 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Ι. Κουρουζίδης Μ. Ποτουρίδης -------- 
2. Δ. Ταχματζίδης Κ. Κόλβατζης  
3. Μ. Γαβρίδης Γ. Ουρσουζίδης  
4. Κ. Πουλασουχίδης Ν. Χαμαλής  
5. K. Aσλάνογλου Π. Πιτούλιας  
6. Α. Δελαβερίδης Α. Κεσίδης  
7. Δ.  Πέτκος Λ. Τσαβδαρίδης Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε.  Λελεκάκης Ε. Σοφιανίδης Πάρεδροι 
9. Λ. Τάκης Ε. Λευκοπούλου Χ. Μουτσιόπουλος 

10. Ν.  Ουσουλτζόγλου Ι. Ακριβόπουλος  
11. Σ. Γεωργιάδης Γ. Μανακούλης  
12. Ι.  Τριανταφυλλίδης Π. Αγαθαγγελίδης  
13. M. Σουμελίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 

413/2002 απόφασης προσήλθε ο κ. Κ. Ασλάνογλου. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 421/2002 
απόφασης προσήλθε ο κ. Σ. Παναγιωτίδης. 
 

14. Α. Ταραλάς 
15. Χ.  Σκουμπόπουλος 
16. Χ. Γεωργιάδης 
17. Β. Γιαννουλάκης 
18. Σ.  Παναγιωτίδης 
19. Θ.  Σιδηρόπουλος 
20. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   
21. Ε. Κουκουρδής 

 
 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 8ο θέμα της ημερήσιας διάταξης , 
έθεσε υπόψη της επιτροπής το από 12-8-2002  εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου, 
που έχει ως εξής : 

Από την Τεχνική υπηρεσία του Δήμου μας συντάχθηκε η 76/2002 μελέτη για 
την «αντικατάσταση χλοοτάπητα δημοτικού σταδίου Βέροιας» με συνολικό 
προϋπολογισμό 64.900,00 € με τον ΦΠΑ. Η μελέτη αυτή περιλαμβάνει τις εργασίες, 
προεργασία του σταδίου, προμήθεια μεταφορά και εγκατάσταση του χλοοτάπητα 
καθώς και τις εργασίες συντήρησης για ένα μήνα, μέχρι την παράδοσή του έτοιμου 
για χρήση. 

Το Δημοτικό συμβούλιο με την 408/7-8-02 απόφασή του ενέκρινε την 
κατασκευή του έργου με αυτεπιστασία από τον δήμαρχο. 
Επειδή η δαπάνη του αντικειμένου (προμήθεια χλοοτάπητα) είναι μεγάλη, δηλαδή 
ξεπερνά το ποσό των 3.000.000 δρχ + ΦΠΑ που έχει δικαιοδοσία να προμηθευτεί 
απ΄ευθείας ο δήμος με απόφαση της Δημαρχιακής Επιτροπής, σύμφωνα με τον ΔΚΚ 
(άρθρο 266 και 267) και το άρθρο 9 του ν.2623/98, έρχεται προς συζήτηση και λήψη 
απόφασης στο Δημοτικό Συμβούλιο. 

Σύμφωνα με την παρ. 1 του άρθρου 266 του ΠΔ 410/95 (ΔΚΚ) οι προμήθειες 
των υλικών που ενσωματώνονται σε έργα εκτελούνται σύμφωνα με τις διατάξεις του 
ΔΚΚ και του ΠΔ 28/80. Παρακάτω στην παρ. 3 του ίδιου άρθρου « Με απόφαση του 
δημοτικού συμβουλίου … επιτρέπεται η εκτέλεση των ανωτέρων εξαιρούμενων 
προμηθειών, μεταφορών και εργασιών με σύναψη σύμβασης, μετά από πρόσκληση 
περιορισμένου αριθμού προμηθευτών, μεταφορέων και εργολάβων και διαγωνισμό 
μεταξύ τους ή χωρίς διαγωνισμό ή απ’ ευθείας ανάθεση από το δήμαρχο …», στις 
περιπτώσεις: α), β), γ), δ), ε) αν υπάρχει κατεπείγουσα ανάγκη, που προέκυψε από 
απρόβλεπτα ή έκτακτα περιστατικά και χρειάζεται να αντιμετωπισθεί αμέσως (όπως 
φυσικές καταστροφές κλπ). Στην παρ. 4 αναφέρεται ότι «η απόφαση που θα ληφθεί 
σύμφωνα με την προηγούμενη παράγραφο 3 πρέπει να είναι ειδικά αιτιολογημένη και 
να καθορίζει τους όρους της σύμβασης». 

1.Το γεγονός ότι υπάρχει κατεπείγουσα ανάγκη να ανακατασκευασθεί ο 
χλοοτάπητας του σταδίου Βέροιας δεν μπορεί να αμφισβητηθεί από κανέναν, μιας και 
διανύουμε τον μήνα Αύγουστο και το πρωτάθλημα ποδοσφαίρου αρχίζει στις 15 
Σεπτεμβρίου και μάλιστα εφέτος με δύο ομάδες στην ίδια κατηγορία (ΓΑΣ Βέροια 
και ΑΕ Ποντίων), που θέλουν να χρησιμοποιήσουν το στάδιο σαν έδρα τους. Στον 
μήνα αυτό που απομένει δεν μπορεί τεχνικά να κατασκευασθεί χλοοτάπητας παρά 
μόνο με ολική αντικατάσταση με έτοιμο χλοοτάπητα. 

2.Ο προηγούμενος χλοοτάπητας του σταδίου εγκαταστάθηκε το 1995 με τις 
εργασίες ανακατασκευής όλου του αγωνιστικού χώρου (νέα φύτευση). Μετά από έξι 
χρόνια κατά την περίοδο 2001-2002 εμφάνισε σημεία καταστροφής, που οφείλονταν 
είτε σε κακή συντήρηση, είτε σε κόπωση των φυτών, είτε σε υπερβολική χρήση αυτά 
τα χρόνια. Η διοίκηση του αθλητικού οργανισμού πήρε απόφαση για συντήρηση του 
χλοοτάπητα από τη νέα χρονιά και για το λόγο αυτό σταμάτησε η χρήση του σταδίου 
στο τέλος του Μαρτίου 2002, με σκοπό να ξεκινήσουν άμεσα οι εργασίες νέων 
φυτεύσεων τον μήνα Απρίλιο. Την περίοδο όμως αυτή συνέβησαν οι έντονες 
βροχοπτώσεις του Απριλίου και Μαΐου και δεν επέτρεψαν τις εργασίες σποράς του 
αγωνιστικού χώρου παρά στην αρχή του μήνα Ιουνίου. Προηγήθηκαν βέβαια όλες οι 
προκαταρκτικές εργασίες αποξήλωσης του τάπητα, καθαρισμός και προσκόμιση νέου 
πρόσθετου χώματος. Αναμένονταν πέρα από κάθε άποψη κατά την έναρξη του νέου 
πρωταθλήματος στα μέσα Σεπτεμβρίου να υπάρχει νέος και υγιής χλοοτάπητας. Τα 
γεγονότα που ακολούθησαν όμως δεν δικαίωσαν την διοίκηση του αθλητικού 
οργανισμού και το αποτέλεσμα όλης αυτής της προσπάθειας ήταν άλλο. Μέσα σε 15 



ημέρες που αναμένονταν το φύτρωμα του νέου τάπητα παρατηρήθηκε ότι φύτρωσαν 
πολλά νέα και ξένα φυτά, που είχαν σαν άμεσο κίνδυνο και συνέπεια να πνίξουν το 
γκαζόν. Η προσπάθεια που έγινε όλον τον επόμενο μήνα με ξεβοτανίσματα, χημικά 
φάρμακα, ζιζανιοκτόνα κλπ, κούρεμα και πάλι καταπολέμηση, δεν απέδωσε καρπούς 
και στο τέλος του μήνα Ιουλίου υπήρχε ένας χλοοτάπητας μόνο σαν όνομα, αφού η 
συντριπτική πλειοψηφία του αγωνιστικού χώρου σε ποσοστό πάνω από 70%, ήταν 
καλυμμένη με ξένα φυτά παρά με χλοοτάπητα για αγωνιστικό στάδιο. Ολες οι γνώμες 
που διατυπώθηκαν συγκλίνουν σε ένα και μοναδικό συμπέρασμα, ότι ο χλοοτάπητας 
είναι ακατάλληλος για στάδιο και πρέπει να αντικατασταθεί. Στο ερώτημα για το 
ποιοι ήταν οι λόγοι που κρίθηκε ακατάλληλη η νέα φύτευση του χλοοτάπητα δεν 
μπόρεσε να δοθεί σαφής απάντηση από κανέναν παρότι ερευνήθηκε. Σαν λόγοι 
διατυπώθηκαν οι παρακάτω: 

3.Α) Οι ημέρες με έντονο καύσωνα και στη συνέχεια με βροχοπτώσεις μέσα 
στους ίδιους μήνες Ιούνιο και Ιούλιο, που έδωσαν ανώμαλες καιρικές συνθήκες για 
νέα ύτευση χλοοτάπητα, εξέλιξη που ήταν ότι χειρότερο γι’ αυτόν, αφού το στάδιο 
πλημμύριζε και ξεραίνονταν σε χρόνους ρεκόρ και ήταν καταστροφικό για νέα 
φύτευση χλοοτάπητα. Σε άλλες ομαλότερες συνθήκες παρότι καλοκαιρινή περίοδος 
δεν θα είχαμε αυτό το αποτέλεσμα. Με τις συνθήκες αυτές ευνοήθηκαν όλα τα 
ακατάλληλα στοιχεία του τάπητα που έχουν μεγάλη αντοχή και δεν τον άφησαν να 
αναπτυχθεί. και, 

Β) Διατυπώθηκε και η εκδοχή ότι πιθανόν να έφταιγε η προσκόμιση και η 
ανάμιξη νέου χώματος, στο οποίο πιθανόν να υπήρχαν και ξένοι σπόροι 
(πλατύφυλλα, αγριάδες κλπ) και το οποίο δεν υπέστη νωρίτερα απολύμανση με 
κάποια ζιζανιοκτόνα κλπ φάρμακα, ή ότι στην προμήθεια του νέου σπόρου πιθανόν 
να υπήρχαν και ξένα στοιχεία, εκδοχή η οποία και αυτή έχει ελάχιστη πιθανότητα 
μιας και οι σπόροι είναι βιομηχανικά ελεγχόμενοι και καθαροί. 

Μετά από όλα τα παραπάνω το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας μπροστά στον 
ορατό πλέον κίνδυνο του να μην υπάρχει για τη νέα αγωνιστική περίοδο στάδιο στην 
πόλη μας για αγώνες αλλά και για καμία άλλη αθλητική δραστηριότητα, παρενέβη 
στις 7-8-2002 και ψήφισε σχετική πίστωση για την κατασκευή νέου χλοοτάπητα στο 
δημοτικό στάδιο Βέροιας. 

Από τα παραπάνω προκύπτει καθαρά πλέον η απαίτηση του νόμου για την 
κατεπείγουσα ανάγκη, που προέκυψε από απρόβλεπτα ή έκτακτα περιστατικά και 
χρειάζεται να αντιμετωπισθεί αμέσως. Το έκτακτο ή το επείγον δεν οφείλεται σε 
αμέλεια του φορέα που αναθέτει την προμήθεια, δηλαδή του Δήμου Βέροιας. Δεν 
δημιουργήθηκαν αυτές οι άσχημες συνθήκες εσκεμμένα από κανέναν, για να προβεί 
στη συνέχεια σε απ’ ευθείας ανάθεση της προμήθειας ο Δήμος μας. Ήταν απλά 
απρόβλεπτα γεγονότα, έκτακτα περιστατικά και κακές συγκυρίες. 

Οι δύο πρόεδροι των ομάδων ΑΕΠ ΒΕΡΟΙΑΣ ΚΑΙ ΓΑΣ ΒΕΡΟΙΑ 
κυριολεκτικά όργωσαν την περιοχή της κεντρικής και βόρειας Ελλάδας στην 
προσπάθειά τους να βρεθεί προμηθευτής χλοοτάπητα, ικανός σε ποσότητα και 
ποιότητα, ώστε να προχωρήσει ο Δήμος μας σε προμήθειά του. Εξετάσθηκε ακόμη 
και η δυνατότητα της εισαγωγής από το εξωτερικό, πράγμα που αποκλείσθηκε σαν 
ασύμφορο σε πρώτη φάση, αλλά το κυριότερο θα ήταν άγνωστη η συμπεριφορά του 
νέου χλοοτάπητα στις καιρικές και εδαφολογικές συνθήκες της περιοχής μας. 

Εντοπίσθηκε στη Λάρισα ο κατάλληλος παραγωγός και προμηθευτής του 
νέου χλοοτάπητα, ο κ. Μιχ. Αγορογιάννης, ο οποίος θα μπορούσε να αναλάβει τη 
συνολική προμήθεια αυτού του υλικού και με κατάλληλο πρόσωπο της εμπιστοσύνης 
του να αναλάβει και την τοποθέτησή του. Ζητήθηκε από τον ίδιο η προσφορά του 
προς το Δήμο μας για το παραπάνω προϊόν, η οποία και δόθηκε. Η προσφορά του 



ανέρχεται σε 5.550,00 €/στρέμμα, πλέον ΦΠΑ 8% και περιλαμβάνει μόνο την 
προμήθεια και μεταφορά επί τόπου του χλοοτάπητα. Για την τοποθέτηση του τάπητα 
πρότεινε να ανατεθεί σε άλλο συνεργαζόμενο πρόσωπο, μιας και ο ίδιος δεν 
μπορούσε να αναλάβει την τοποθέτηση λόγω άλλων υποχρεώσεων. Προτάθηκε η 
επιχείρηση του κ. Ι. Κομψόπουλου στη Θεσσαλονίκη για την εργασία αυτή και την 
συντήρηση του χλοοτάπητα με συνολική δαπάνη σύμφωνα με την προσφορά του 860 
€/στρέμμα πλέον ΦΠΑ 18%. 

Επειδή η δαπάνη του αντικειμένου (προμήθεια χλοοτάπητα) είναι μεγάλη, 
δηλαδή ξεπερνά το ποσό των 3.000.000 δρχ + ΦΠΑ που έχει δικαιοδοσία να 
προμηθευτεί απ΄ευθείας ο δήμος με απόφαση της Δημαρχιακής Επιτροπής, σύμφωνα 
με τον ΔΚΚ (άρθρο 266 και 267) και το άρθρο 9 του ν.2623/98, έρχεται προς 
συζήτηση και λήψη απόφασης στο Δημοτικό Συμβούλιο. Οι προϋποθέσεις (κυρίως το 
επείγον) που έπρεπε να συντρέχουν για την ανάθεση αυτή υπάρχουν και το θέμα 
έρχεται ενώπιον του Δημοτικού Συμβουλίου για να αποφασίσει σχετικά. 

Μετά από τα παραπάνω, προτείνεται στο δημοτικό Συμβούλιο: 
Α) Να γίνει η απ’ ευθείας ανάθεση της προμήθειας του έτοιμου χλοοτάπητα 

στην επιχείρηση του κ. Μιχάλη Αγορογιάννη με έδρα τη Λάρισα και τιμή μονάδας 
5.550,00 € ανά στρέμμα επιφάνειας έτοιμου χλοοτάπητα, πλέον ΦΠΑ 8%. Συνολική 
δαπάνη προμήθειας 44.955,00 € με τον ΦΠΑ. Η ανάθεση θα γίνει με τους παρακάτω 
όρους: 

1.Αντικείμενο της ανάθεσης θα είναι η προμήθεια και μεταφορά επί τόπου 
στο στάδιο Βέροιας έτοιμου προκατασκευασμένου χλοοτάπητα σύμφωνα με την 
76/2002 μελέτης της υπηρεσίας μας. 

2.Ο ανάδοχος αποδέχεται με δήλωσή του πλήρως την 76/2002 μελέτη της 
υπηρεσίας μας, με την περιγραφή των εργασιών που αναφέρονται σ’ αυτή και την 
τήρηση των προδιαγραφών που υπάρχουν στην ΓΓΑ σε ότι άλλο δεν προβλέπεται 
στη μελέτη. 

3.Η παράδοση του χλοοτάπητα θα γίνεται σταδιακά και ανάλογα με την ροή 
της τοποθέτησης, ούτως ώστε μέσα σε 15 ημέρες να έχει πλήρως τοποθετηθεί 
ολόκληρη η ποσότητα και το στάδιο να είναι έτοιμο για λειτουργία μέσα σε ένα μήνα. 

4.Θα εγγυάται την παράδοση του χλοοτάπητα καθαρού από ξένα στοιχεία και 
έτοιμου για χρήση, σύμφωνα με την 76/2002 μελέτη και περιγραφή της υπηρεσίας 
μας και όλα τα παραπάνω, και θα καταθέσει εγγυητική επιστολή καλής εκτέλεσης 
αναγνωρισμένης τράπεζας ή του ΤΠΔ ή του ΤΣΜΕΔΕ με ποσό 2.100,00 €, που θα 
απευθύνεται στο Δήμο Βέροιας. Η εγγυητική επιστολή θα ισχύει για μια χρονική 
περίοδο δύο μηνών. 

5.Κατά τα λοιπά ισχύουν οι διατάξεις του ΠΔ 410/95 (ΔΚΚ) και οι διατάξεις 
περί προμηθειών του ΠΔ 28/80 που ισχύουν παράλληλα. 

6.Η προμήθεια του χλοοτάπητα αλλά και ολόκληρου του έργου θα εκτελεσθεί 
με επίβλεψη του ΤΤΔΒ. 

Β) Να γίνει ανάθεση των εργασιών για την προεργασία του υποστρώματος, 
την τοποθέτηση και συντήρηση του χλοοτάπητα μέχρι τη χρήση του στην επιχείρηση 
του κ. Ιωάννη Κομψόπουλου, με έδρα τη Θεσσαλονίκη και τιμή μονάδας 860,00 € 
ανά στρέμμα επιφάνειας έτοιμου χλοοτάπητα, πλέον ΦΠΑ 18%. Συνολική δαπάνη 
εργασιών 7.611,00 € με τον ΦΠΑ. Η ανάθεση θα γίνει με τους παρακάτω όρους: 

1.Αντικείμενο της ανάθεσης θα είναι η προετοιμασία του εδαφικού 
υποστρώματος του σταδίου με κάθε μέσο, ώστε να επιτευχθούν οι βέλτιστες 
συνθήκες εδάφους για την υποδοχή του και στη συνέχεια τη διάστρωση του έτοιμου 
προκατασκευασμένου χλοοτάπητα σύμφωνα με την 76/2002 μελέτης της υπηρεσίας 
μας. 



2.Ο ανάδοχος αποδέχεται με δήλωσή του πλήρως την 76/2002 μελέτη της 
υπηρεσίας μας, με την περιγραφή των εργασιών που αναφέρονται σ’ αυτή και την 
τήρηση των προδιαγραφών που υπάρχουν στην ΓΓΑ σε ότι άλλο δεν προβλέπεται 
στη μελέτη. 

3.Η τοποθέτηση θα γίνει με μεγάλη προσοχή ώστε να προκύψει τάπητας 
χωρίς ανωμαλίες στις συναρμογές των τεμαχίων, με ομοιογενή επιφάνεια και άριστη 
επαφή των τεμαχίων με το υπόστρωμα. 

4.Αναλαμβάνει τις εργασίες συντήρησης (πότισμα, κυλίνδρισμα και 
καταπολέμηση των εχθρών του τάπητα) μέχρι την παράδοσή του και όχι λιγότερο 
από ένα μήνα από την τοποθέτησή του, σύμφωνα με την μελέτη και την προσφορά 
του. 

5.Ο ανάδοχος θα έχει την πλήρη ευθύνη συντήρησης σ’αυτόν τον ένα μήνα με 
όλες τις δαπάνες σε εργατικά και υλικά που απαιτούνται. Παράλληλα θα εκπαιδεύσει 
και θα καθοδηγήσει το προσωπικό του σταδίου που θα του δοθεί, για την μελλοντική 
διαδικασία συντηρήσεων, λιπάνσεων κλπ που θα απαιτείται. Το προσωπικό του 
σταδίου θα αναλάβει μόνο το κούρεμα και το πότισμα του χλοοτάπητα κάτω από τη 
συνεχή παρακολούθηση, οδηγίες και ευθύνη του αναδόχου προμηθευτή. 

6.Θα εγγυάται την άριστη εκτέλεση των παραπάνω σύμφωνα με την 76/2002 
μελέτη και περιγραφή της υπηρεσίας μας και της προσφοράς του, καταθέτοντας 
εγγυητική επιστολή καλής εκτέλεσης αναγνωρισμένης τράπεζας ή του ΤΠΔ ή του 
ΤΣΜΕΔΕ με ποσό 350,00 €, που θα απευθύνεται στο Δήμο Βέροιας. Η εγγυητική 
επιστολή θα ισχύει για μια χρονική περίοδο δύο μηνών. 

7.Κατά τα λοιπά ισχύουν οι διατάξεις του ΠΔ 410/95 (ΔΚΚ) και οι διατάξεις 
περί προμηθειών του ΠΔ 28/80 που ισχύουν παράλληλα. 

8.Ολες οι εργασίες θα εκτελεσθούν με επίβλεψη του ΤΤΔΒ. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

 Πουλασουχίδης: Υπάρχει προειδοποίηση από τον ανάδοχο του έργου ότι 
μπορεί να γίνεται μόνο ένα παιχνίδι την εβδομάδα για να διατηρηθεί ο χλοοτάπητας. 
Η απόφαση αυτή της επιτροπής διοίκησης του Δημ. Σταδίου, όπως είναι, δεν 
εξασφαλίζει αυτόν τον όρο, όπως είπα στην προημερήσιας διάταξης συζήτηση. Είναι 
πολύ πιθανόν να γίνονται 2 παιχνίδια το Σαββατοκύριακο. Όλα αυτά, τέθηκαν στη 
σύσκεψη της Παρασκευής υπό τον αντιπρόεδρο του διοικητικού συμβουλίου του 
Σταδίου και με την συμμετοχή εκπροσώπων του ΓΑΣ Βέροιας, της Αθλητικής 
Ένωσης Ποντίων, και της Ακαδημίας. Η απάντηση της Ακαδημίας ήταν ''δεν μας 
ενδιαφέρει, ας χαλάσει το γήπεδο''. 
 Ο Δήμαρχος προημερήσιας αναφέρθηκε στους Πόντιους και είπε ότι ο Δήμος 
πλήρωσε αρκετά εκατομμύρια για το γήπεδο της Ράχης και δεν άκουσε ευχαριστώ. 
Ήρθε όμως ποτέ ο Δήμαρχος στο γήπεδο; Είπαμε πολλές φορές ευχαριστώ, δεν το 
άκουσε όμως ο Δήμαρχος, διότι σε καμία εκδήλωση της ομάδας δεν ήρθε ο Δήμος. 
 Το ποδόσφαιρο δεν έχει να κάνει με μία επιχείρηση. Έχει να κάνει με μία 
ιδέα, η οποία είναι να βρουν διέξοδο οι νέοι. Η πίεση των ποντίων δεν έχει καμία 
εκλογική σκοπιμότητα. Δεν ξέρω αν η απόφαση έχει εκλογική σκοπιμότητα. Η 
απόφαση του διοικητικού συμβουλίου είναι λανθασμένη. Η Βέροια με τους Πόντιους 
μπορούν να πάρουν κληράριθμο και θα παίζει την μία Κυριακή η ομάδα της Βέροιας 
και την άλλη των Ποντίων. Κι' αυτό, πέρα απ' όλα τα άλλα, δεν θα καταστρέψει την 
χλοοτάπητα. Αυτή είναι η ελάχιστη απαίτηση του κατασκευαστή. Δεν λήφθηκε όμως 
υπόψη το γενικό καλό.  
 Σ' ότι αφορά την "Ακαδημία", υπάρχουν πολλές λύσεις οι οποίες προτάθηκαν, 
αλλά δεν δέχονται καμία. Είναι εκβιασμός ενώπιον των εκλογών. Είμαι εκτός 



θέματος, αλλά πρέπει να τα πούμε δημόσια. Δεν μας γνωστοποιήθηκε η απόφαση του 
διοικητικού συμβουλίου.  
 Πρόεδρος: Σήμερα συζητάμε για το αν θα μπει ο χλοοτάπητας. Επ' αυτού οι 
τοποθετήσεις.  
 Γαβρίδης: Έχει φτάσει ''ο κόμπος στο χτένι''. Πέρσι έγινε ένας αγώνας από το 
διοικητικό συμβούλιο της ΑΕΠ για να ανέβει η ομάδα μία κατηγορία και από το 
Τοπικό Πρωτάθλημα να πάει στο Εθνικό.      
 Σήμερα η Βέροια έχει 2 ομάδες στην Δ' Εθνική κατηγορία. Αυτό αποτελεί 
κόσμημα για την πόλη μας. Είναι αρκετοί οι επαγγελματίες ποδοσφαιριστές οι οποίοι 
προήρθαν από την Α.Ε. Ποντίων. Η μισή Εθνική Ελλάδος.  
 Ουσουλτζόγλου: Εκτός θέματος είναι. 
 Πρόεδρος: Το τόνισα. Διαφωνείτε στο δια ταύτα; 
 Γαβρίδης: Όχι.  
 Σκουμπόπουλος: Εγκρίνουμε την απευθείας ανάθεση της προμήθειας του 
χλοοτάπητα. Λειτουργούμε με γνώμονα το συμφέρον της πόλης και του Δήμου. Πριν 
από λίγο καιρό, δέχθηκα να γίνει Δ.Σ. δια περιφοράς, μόνο και μόνο να κερδίσουμε 
το χρόνο που χάσαμε για την τοποθέτηση του χλοοτάπητα. Θα θυμίσω στο σώμα ότι 
μέχρι τώρα, το θέμα του χλοοτάπητα έχει έρθει 3 φορές στο Δ.Σ. Το 1995 έγινε 
ανακατασκευή του γηπέδου και ξοδεύτηκαν αρκετά εκατομμύρια. Δεν πρόσεξαν τη 
συντήρησή του και χάλασε. Πριν λίγο καιρό φυτέψαμε καινούργιο χόρτο, ξοδεύτηκαν 
κάποια εκατομμύρια και βγήκε αγριάδα αντί να βγει χόρτο. Σήμερα συζητάμε να μπει 
έτοιμος χλοοτάπητας. Πρέπει να σεβαστούμε τα χρήματα των πολιτών. Γι' αυτό και 
πρότεινα στην αρχή της συνεδρίασης να συζητήσουμε εκτάκτως το θέμα. Αφού δεν 
δεχτήκατε, να το συζητήσουμε οπωσδήποτε αύριο. Ο Δήμαρχος πρέπει να πάρει τα 
μηνύματα από το Δ.Σ. και προς αυτήν την κατεύθυνση. Θα πρέπει να λειτουργήσει 
αύριο. Θα πρέπει να πειστούν τα σωματεία ότι αφού ο κατασκευαστής μας λέει ότι 
ένας αγώνας την εβδομάδα πρέπει να γίνετε, άρα οι ομάδες που δικαιούνται να 
αγωνίζονται σ' αυτό το γήπεδο είναι οι 2 μεγαλύτερες ομάδες της πόλης μας. Αυτές 
μας εκπροσωπούν και αυτές πρέπει να στηρίξουμε. Σ' αυτό το γήπεδο φαίνεται η 
πόλη μας, θα αγωνίζονται οι νέοι της πόλης μας. Έτσι θα προστατευτεί το γήπεδο.  
 Συμφωνώ στην απευθείας ανάθεση του χλοοτάπητα. Θα πρέπει ο Δήμαρχος, 
με βάση αυτά που είπαμε, να πείσει αύριο τα σωματεία, αλλιώς να συγκληθεί 
εκτάκτως το Δ.Σ. για να πάρουμε εμείς την ευθύνη, έστω και αν μας ζημιώνει η 
απόφαση αυτή προεκλογικά. 
 Δήμαρχος: 1) Διαφωνώ απολύτως στο να κατηγορούνται συνάδελφοι οι 
οποίοι δεν είναι παρόντες και δεν μπορούν να μεταφέρουν την άποψη του φορέα και 
του τρόπου που σκέφτηκε για να πάρουμε αποφάσεις.   
 Διαφωνώ να κατηγορούνται συμπολίτες μας, οι οποίοι αποτελούν το 
διοικητικό συμβούλιο της ''Ακαδημίας" Βέροιας, εκμεταλλευόμενοι το ότι και μόνο 
που είναι απόντες, άσχετα αν αληθεύουν ή όχι αυτά που ειπώθηκαν, είναι πάρα πολύ 
άσχημα. Και μένα με φέρνει σε δύσκολη θέση, γιατί αύριο θα συζητήσω με καθαρό 
μυαλό και χωρίς προκαταλήψεις με τους προέδρους των τριών σωματείων. Αλλιώς 
δεν μπορεί να υπάρξει συζήτηση.  
2) Όταν έγινε πριν από 1 μήνα η κοινή σύσκεψη, η Α.Ε. είχε δηλώσει ότι θα παίξουν 
στην Ραχιά. Είναι γνωστό ότι ο ΓΑΣ Βέροια με την ''Ακαδημία" Βέροιας δεν τα πάνε 
καλά μεταξύ τους. Είναι γνωστό ότι από τη στιγμή που αποφασίστηκε ο 
χλοοτάπητας, ο πρόεδρος του ΓΑΣ Βέροιας πήγε στο Συμβούλιο της ΑΕ Ποντίων και 
είπε να είναι οι δυό τους πλέον στο γήπεδο. Δεν θα μπω όμως σε τέτοιες λογικές, 
ούτε θα μπω στις αντιθέσεις που υπάρχουν μεταξύ των διαφόρων ποδοσφαιρικών 
σωματείων στην περιοχή μας. Αύριο το πρωί, θα καθήσουμε και με βάση τη λογική 



θα βρούμε αποδεκτή λύση και από τα 3 σωματεία. Αν δεν είναι αποδεκτή, δεν θα 
συζητηθεί στο Δ.Σ. Θα μεταφέρω στο διοικητικό συμβούλιο του Δημοτικού Σταδίου 
τις απόψεις σας και θα τους ζητήσω να ξαναδούν το θέμα. Πιστεύω να βρεθεί λύση. 
Ο υποφαινόμενος και ο Δήμος κατ' επέκταση, βρέθηκε την τελευταία στιγμή σε μία 
διελκυστίδα που είχε αρχίσει μεταξύ των 3 σωματείων και που εγώ μέχρι της 17.00 
σήμερα δεν ήξερα τίποτα.  
 Πουλασουχίδης: Επί προσωπικού. Ειπώθηκε ότι κατηγόρησα απόντες. Δεν 
κατηγόρησα κανέναν. Μετέφερα ότι ειπώθηκε. Δεν οξύνουμε τους τόνους και δεν 
έχουμε καμία αντιδικία με την "Ακαδημία" Βέροιας.      
 Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη :  
1.- Το από 12-8-2002 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Την  με αριθ. 76/2002 μελέτη του Τ.Τ.Δ.Β. 
3.- Την με αριθ. 408/2002 απόφασή του με την οποία εγκρίθηκε η εκτέλεση του 
παραπάνω έργου με αυτεπιστασία. 
4.- Το γεγονός ότι ο προηγούμενος χλοοτάπητας που είχε εγκατασταθεί το 1995 
εμφάνισε σημεία καταστροφής από διάφορα αίτια και οι εργασίες νέων φυτεύσεων 
για την αντικατάστασή του, που ξεκίνησαν από τον Απρίλιο 2002, δεν έφεραν το 
αναμενόμενο αποτέλεσμα αφού φύτρωσαν πολλά νέα και ξένα φυτά που στάθηκε 
αδύνατο να καθαριστούν και να καταπολεμηθούν. 
5.-  Ότι ύστερα από γνώμες που διατυπώθηκαν κρίθηκε ακατάλληλη η νέα φύτευση 
του χλοοτάπητα με πιθανούς λόγους α) τις έντονες καιρικές εναλλαγές καύσωνος και 
βροχοπτώσεων τους μήνες Ιούνιο και Ιούλιο που έδωσαν ανώμαλες καιρικές 
συνθήκες και β) την προσκόμιση και ανάμιξη νέου χώματος που δεν είχε υποστεί 
απολύμανση, ή την προμήθεια νέου σπόρου στον οποίο πιθανόν να υπήρχαν και ξένα 
στοιχεία. 
6.- Την ανάγκη προμήθειας προκατασκευασμένου χλοοτάπητα του σταδίου Βέροιας 
επειδή στο εναπομένον χρονικό διάστημα μέχρι την έναρξη του ποδοσφαιρικού 
πρωταθλήματος (στις 15-9-2002) δεν μπορεί τεχνικά να κατασκευασθεί χλοοτάπητας.  
7.-Την  ανάγκη ανάθεσης των εργασιών για την προετοιμασία του υποστρώματος και 
συντήρηση του χλοοτάπητα  μέχρι την χρήση του. 
8.- Τις διατάξεις του άρθρου 266 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 
 Α)Εγκρίνει την απευθείας ανάθεση προμήθειας προκατασκευασμένου 
(έτοιμου) χλοοτάπητα στην επιχείρηση του κ. Μιχάλη Αγορογιάννη με έδρα τη 
Λάρισα και τιμή μονάδας 5.550,00 € ανά στρέμμα επιφάνειας έτοιμου χλοοτάπητα, 
πλέον ΦΠΑ 8%. Συνολική δαπάνη προμήθειας 44,955 € με τον ΦΠΑ. Η ανάθεση θα 
γίνει με τους παρακάτω όρους: 

1.Αντικείμενο της ανάθεσης θα είναι η προμήθεια και μεταφορά επί τόπου 
του σταδίου Βέροιας έτοιμου προκατασκευασμένου χλοοτάπητα σύμφωνα με την 
76/2002 μελέτης της υπηρεσίας μας. 

2.Ο ανάδοχος αποδέχεται με δήλωσή του πλήρως την 76/2002 μελέτη της 
υπηρεσίας μας, με την περιγραφή των εργασιών που αναφέρονται σ’ αυτή και την 
τήρηση των προδιαγραφών που υπάρχουν στην ΓΓΑ σε ότι άλλο δεν προβλέπεται 
στη μελέτη. 

3.Η παράδοση του χλοοτάπητα θα γίνεται σταδιακά και ανάλογα με την ροή 
της τοποθέτησης, ούτως ώστε μέσα σε 15 ημέρες να έχει πλήρως τοποθετηθεί 
ολόκληρη η ποσότητα και το στάδιο να είναι έτοιμο για λειτουργία μέσα σε ένα μήνα. 



4.Θα εγγυάται την παράδοση του χλοοτάπητα καθαρού από ξένα στοιχεία και 
έτοιμου για χρήση, σύμφωνα με την 76/2002 μελέτη και περιγραφή της υπηρεσίας 
μας και όλα τα παραπάνω, και θα καταθέσει εγγυητική επιστολή καλής εκτέλεσης 
αναγνωρισμένης τράπεζας ή του ΤΠΔ ή του ΤΣΜΕΔΕ με ποσό 2100 €, που θα 
απευθύνεται στο Δήμο Βέροιας. Η εγγυητική επιστολή θα ισχύει για μια χρονική 
περίοδο δύο μηνών. 

5.Κατά τα λοιπά ισχύουν οι διατάξεις του ΠΔ 410/95 (ΔΚΚ) και οι διατάξεις 
περί προμηθειών του ΠΔ 28/80 που ισχύουν παράλληλα. 

6.Η προμήθεια του χλοοτάπητα αλλά και ολόκληρου του έργου θα εκτελεσθεί 
με επίβλεψη του ΤΤΔΒ. 

Β) Να γίνει απ’ ευθείας ανάθεση των εργασιών για την προετοιμασία του 
υποστρώματος την τοποθέτηση και συντήρηση του χλοοτάπητα μέχρι την χρήση του 
στην επιχείρηση του κ. Ιωάννη Κομψόπουλου, με έδρα τη Θεσσαλονίκη και τιμή 
μονάδας 860 € ανά στρέμμα επιφάνειας έτοιμου χλοοτάπητα, πλέον ΦΠΑ 18%. 
Συνολική δαπάνη εργασιών 7,611 € με τον ΦΠΑ. Η ανάθεση θα γίνει με τους 
παρακάτω όρους: 

1.Αντικείμενο της ανάθεσης θα είναι η προετοιμασία του εδαφικού 
υποστρώματος του σταδίου με κάθε μέσο, ώστε να επιτευχθούν οι βέλτιστες 
συνθήκες εδάφους για την υποδοχή του και στη συνέχεια τη διάστρωση του έτοιμου 
προκατασκευασμένου χλοοτάπητα σύμφωνα με την 76/2002 μελέτης της υπηρεσίας 
μας. 

2.Ο ανάδοχος αποδέχεται με δήλωσή του πλήρως την 76/2002 μελέτη της 
υπηρεσίας μας, με την περιγραφή των εργασιών που αναφέρονται σ’ αυτή και την 
τήρηση των προδιαγραφών που υπάρχουν στην ΓΓΑ σε ότι άλλο δεν προβλέπεται 
στη μελέτη. 

3.Η τοποθέτηση θα γίνει με μεγάλη προσοχή ώστε να προκύψει τάπητας 
χωρίς ανωμαλίες στις συναρμογές των τεμαχίων, με ομοιογενή επιφάνεια και άριστη 
επαφή των τεμαχίων με το υπόστρωμα. 

4.Αναλαμβάνει τις εργασίες συντήρησης (πότισμα, κυλίνδρισμα και 
καταπολέμηση των εχθρών του τάπητα) μέχρι την παράδοσή του και όχι λιγότερο 
από ένα μήνα από την τοποθέτησή του, σύμφωνα με την μελέτη και την προσφορά 
του. 

5.Ο ανάδοχος θα έχει την πλήρη ευθύνη συντήρησης σ’αυτόν τον ένα μήνα με 
όλες τις δαπάνες σε εργατικά και υλικά που απαιτούνται. Παράλληλα θα εκπαιδεύσει 
και θα καθοδηγήσει το προσωπικό του σταδίου που θα του δοθεί, για την μελλοντική 
διαδικασία συντηρήσεων, λιπάνσεων κλπ που θα απαιτείται. Το προσωπικό του 
σταδίου θα αναλάβει μόνο το κούρεμα και το πότισμα του χλοοτάπητα κάτω από τη 
συνεχή παρακολούθηση, οδηγίες και ευθύνη του αναδόχου προμηθευτή. 

6.Θα εγγυάται την άριστη εκτέλεση των παραπάνω σύμφωνα με την 76/2002 
μελέτη και περιγραφή της υπηρεσίας μας και της προσφοράς του, καταθέτοντας 
εγγυητική επιστολή καλής εκτέλεσης αναγνωρισμένης τράπεζας ή του ΤΠΔ ή του 
ΤΣΜΕΔΕ με ποσό 350 €, που θα απευθύνεται στο Δήμο Βέροιας. Η εγγυητική 
επιστολή θα ισχύει για μια χρονική περίοδο δύο μηνών. 

7.Κατά τα λοιπά ισχύουν οι διατάξεις του ΠΔ 410/95 (ΔΚΚ) και οι διατάξεις 
περί προμηθειών του ΠΔ 28/80 που ισχύουν παράλληλα. 

8.Ολες οι εργασίες θα εκτελεσθούν με επίβλεψη του ΤΤΔΒ. 
 Γ) Να εξουσιοδοτήσει τον Δήμαρχο για υπογραφή των σχετικών συμβάσεων. 



 
 
 Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό   421 / 2002 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 I.  Kουρουζίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Μ. Γαβρίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Κ.  Πουλασουχίδης Β.  Γιαννουλάκης 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΑΧΜΑΤΖΙΔΗΣ Κ. Ασλάνογλου Σ. Παναγιωτίδης 

 Α. Δελαβερίδης Θ. Σιδηρόπουλος 
 Δ.  Πέτκος Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Ε. Λελεκάκης Ε. Κουκουρδής 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Λ. Τάκης   
 Ν. Ουσουλτζόγλου   
 Σ. Γεωργιάδης   

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Μ. Σουμελίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  23-8-2002 

Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΚΟΥΡΟΥΖΙΔΗΣ 
 


